

Referat fra bestyrelsesmøde i Friluftsrådet Nordsjælland den 1. maj, Vestre Hus, Allerød

Tilstede: Poul Erik Pedersen, Sally Schlichting, Arne Riis, Annemette Højgaard, Ruth Pedersen, Steen Kobberø-Hansen (deltog fra kl.19.20) Kristina Kongsted, Mette Rose, Peter Bennett og Alice Linning.

Afbud: Brian Pedersen

Referent: Alice Linning

Velkomst til Mette Rose og Peter Bennett med præsentation af alle og godkendelse af rejseafregninger, samt tilføjelser til adresselisten.

Bordet rundt alle præsenterede sig. Adresselisten revideres og sendes ud med referatet.

Formeld godkendelse af referat af Lokalrådsmøde nr. 13 den 20. februar 2023 og referat af Årsmødet den 20.marts 2023.

Begge referater er godkendt.

Evaluering af årsmøde den 20. marts 2023 i Hillerød.

Der deltog ca. 40 deltagere. Kim Løwe deltog fra sekretariatet. Godt oplæg fra direktøren fra Øresundsakvariet. Fint oplæg fra Kristina Kongstad vedr. Øresund. Dialog vedr. valgprocedure – ønske om, at kende kandidater til bestyrelsen gerne 2- 3 uger inden årsmødet. Emnet har været taget op centralt i Friluftsrådet. Tidsramme slut gerne kl. 21.30.

Vær opmærksom på hvordan årsmødet invitation formidles. Emnet om valg tages op på et senere møde. Tilmelding hvordan fremadrettet – kunne drøftes.

Skab synlighed til møderne.

Poul Erik orienterede om årsmøder i de øvrige lokale friluftsråd, de faktuelle deltagere samt emner til årsmøderne. Resultatet sendes ud til bestyrelsen.

Status omkring sager og sager til godkendelse.

Temagrupper:

- *Friluftsliv omkring Søborg Sø. Referat af møde den 20.marts 2023 med Naturstyrelsen Sally.*

Sally orienterede om turen omkring Søborg Sø vedr. stier, shelter, bålhytte og bro. Der er en debat om P-pladsen. En god dag. Der har været stigruppemøde. Der skal måske udsættes får. Det har et langt tidsperspektiv. Hvornår bliver søbrugerråd etableret?

- *Temagruppen "Stier i Nordsjælland" Status ved Steen og Annemette.*

Denne stigruppe kan arbejde lokalt efter behov. Der er behov for koordinering med kommunekoordinatorerne om emnet stier. Giv gerne besked til Annemette og Steen. Mette og Peter skal have skemaer om stier. Steen har opgaven.

- *Temagruppen "Stier i Hovedstadsregionen". Referat af møde den 13. april 2023. Status ved Steen og Annemette*

Annemette har været til møde i gruppen. Der er ønske om flere møder. Der bliver 2 møder om året. Ønsker om stierne skal koordineres ud fra behov lokalt. Det er en svær opgave, at koordinere arbejdet i et større forum.

- *Etablering af ny temagrube omkring en kommende marinnationalpark Øresund. Referat af møde i den regionale Temagrube den 13. april 2023. PEP og Alice.*

På mødet var der oplæg vedr. samarbejde mellem 7 kommuner på Vestegnen. Et spændende oplæg. Der er et ønske om at stoppe etablering af øer i Øresund. Der er et ønske om få engageret de forskellige foreninger i arbejdet omkring arbejdet om marinnational Øresund. Vi har brug for mere viden i arbejdet.

Et ønske om et temamøde vedr. marinnationalpark Øresund evt. i efteråret, 2023. Det tages op i temagruppen.

Øvrige aktuelle sager:

- *Adgangssager – Gå nye veje. Medbring evt. egne sager.*

Ingen aktuelle sager. Der er en sag i Nævnets hus. Vi afventer svar.

Arne nævnedede en mur på Sletten strand. Arne og Steen kigger på sagen.

- *Nationalpark Kongernes Nordsjælland. Bestyrelse og råd. Diverse referater af bestyrelsesmøde den 13.marts 2023 og FRS nationalparknetværksmøde den 16. marts 2023 fra Sally og PEP.*

Poul Erik orienterede om nationalparkpuljen – der er 8 projekter, som har fået midler. Projekter er synlige på hjemmesiden.

Der er fortsat et ønske om at dele penge ud også i 2024.

Der er inviteret til flere partnerskaber til at indgå i nationalparkens arbejde.

Der arbejdes på et visionsoplæg bl.a. om et mere samlet Kongernes Nordsjælland.

Sally orienterede om arbejdet i Nationalparkrådet, Erik Helmer, C4, Hillerød er valgt som formand. Der er flere emner, der skal arbejdes med fremadrettet.

- *NP Skjoldungelandet. Bestyrelse og Råd. Brian. Indstilling af kandidater til den kommende nye bestyrelse. PEP.*

Der har været 5 kandidater indstillet. Roskilde har indstillet 3 personer (2 kvinder og 1 mand) Nordsjælland har indstillet 2 personer (1 kvinde og 1 mand). Friluftsrådet bestyrelsen har indstillet en kvinde og en mand til ministeren. Ministeren har udpeget Mette Rose i bestyrelsen i Skjoldungernes Land.

- *Referat af REKU-mødet den 20. april 2023.*

Poul Erik orienterede om emner fra mødet. Bestyrelsen har en arbejdsgruppe vedr. de lokale friluftsråd. Det arbejder fortsætter centralt. Der kommer emner til seminaret. Der skal nedsættes en arbejdsgruppen vedr. den kommende strategi 2024 – 2027 i Friluftsrådet.

Formandens time kan ikke optages, grundet lovgivning. Det bliver ikke tilgængelig fremadrettet.

- *Møde i udvalget for Jordbrug og Friluftsliv den 10. maj 2023 hos Landboforeningen Gefion. Besøg i Lerbjergskoven ved Ledreborg. Vi har 4 pladser i udvalget. Der mangler at få de 2 ledige pladser besat. Hvem vil deltage?*

To gange om året mødes Friluftsrådet og Landbruget. Mødet er den 10. maj. Der er en foreløbig dagsorden. Sally og Poul Erik indgår i arbejdet. Sally kan ikke deltage den 10. maj. Ruth Pedersen, Mette Rose og Poul Erik deltager i mødet.

Møder er i maj og november.

- *Naturens Dag den 10. september 2023 på Esrum Møllegaard. Deltagelse med aktivitet. Tilbagemeldingsfrist 8. maj 2023 til nationalparken på Esrum Møllegaard*

Det er overvejende et arrangement for børnefamilier. Evalueringen fra sidste år er ikke positiv. Friluftsrådet deltager ikke i 2024. Poul Erik giver besked til sekretariatet.

Eventuelt.

- *Herunder evt. nødvendige sager fra kommunekoordinatorerne.*

Hørsholm: Der er indgivet en klage fra DN og Friluftsrådet vedr. Arboretet i Hørsholm. Der er ikke svar på klagen.

Arne orienterede om Indvielse af stien fra Fjord til Sund – der var ca. 20 mennesker og med politisk deltagelse fra 4 kommuner. Et fint arrangement.

Arne opfordrer til at følge op på forskellige sager bl.a. dyrevelfærd i kommunerne. Det kan tages op i de Grønne råd i kommunerne. Bliver dyrevelfærdsloven overholdt? b

Den blå temagruppe skal etableres og Mette Rose skal indgå i arbejdet. DGI vil også indgå i temagruppen.

Sally orienterede om fyrtårne i Gribskov bl.a. sammenhængende stier.

Annemette stiller spørgsmål vedr. vores image.

Sally og Annemette ønsker drøftelse om emnerne: Hvordan skal dagsorden være? Hvad har vi opnået? Udlofningsmidler hvem har fået penge til projekter? Skal vi på møderne kun informere hinanden? Hvad er vores økonomi? Sættes på dagsorden til næste møde.

Friluftsrådets generalforsamling lørdag den 29. april 2023.

Poul Erik og Alice deltog i generalforsamling. Et spændende oplæg fra formanden for det norske friluftråd. Bæredygtighed var et emne.

Anne Sofie Bjerre er genvalgt som formand.

Der var ikke kampvalg alle blev valgt. 5 personer blev valgt for 2 år og en person for 1 år.

Der er seminar den 29. og 30. september på Hotel Legoland.

Sæt kryds i jeres kalender. Emner: adgangspolitik, biodiversitet, kompetencer i de lokale friluftsråd og andre emner.

**Næste møde den 14. juni 2023 kl. 18.00 – 21.30 hos DGI, Frederiksværks-
gade 16, Hillerød med spisning.**